
Trøjborg Fællesråd 

Bestyrelsesmøde onsdag den 20/6 2023 kl. 17-19 i Huset Trøjborg 

Til stede: Niels Christian, Olav, Synnøve, Thomas, Troels-Henrik 

Eva, Jane og Julie deltog i et samtidigt zoom-møde med Nordea-Fonden 

Dagsorden 

1. Valg af referent 

Niels Christian blev valgt til referent. 

 

2. Godkendelse af dagsorden 

Den udsendte dagsorden blev godkendt, men kunne ikke behandles fuldt ud på 

grund af tre medlemmers møde med Nordea-Fonden. 

 

3. Referat fra møde den 17/5 2023 underskrives 

Referatet var godkendt skriftligt og blev underskrevet. 

 

4. ”Sagen Wolt”  

Det var ikke muligt at behandle sagen fuldt ud på grund af Evas fravær. Men på 

basis af de foreliggende oplysninger blev sagen ridset op: På grund af 

beboerutilfredshed med støj, tilfældig bilparkering og rygning har fællesrådet 

taget initiativ til et møde mellem Wolt, beboere og kommunen. Fællesrådet 

deltog ikke. Mødet blev holdt i uge 24. Resultatet blev angiveligt, at Wolt og 

kommunen ville undersøge vilkårene for Wolts anvendelse af området og søge 

forbedringer i forhold til beboerne. – Emnet tages op igen på næste møde, blandt 

andet for at fastlægge fællesrådets mere principielle stillingtagen til sådanne 

sager. 

 

5. Biodiversitet 

De tre fællesråd (Risvangen, Christiansbjerg og Trøjborg) har afholdt offentligt 

møde med Morten D.D. den 12/6. Ud over betydningen af eksisterende haver og 

anlæg påpegede Morten D.D. især vigtigheden af en professionel indsats på større 

områder, hvis biodiversiteten skal forbedres radikalt. – Opfølgningen på Trøjborg 

tages op på mødet i august. Julie er tovholder. 

 

6. Det Grønne Hjørne 

Det store arbejde er foreløbig kronet med en bevilling fra Nordea-Fonden på 

974.440. Efter mødet med Nordea-Fonden i dag diskuterer arbejdsgruppen det 

videre forløb. Foreløbig er der aftalt med relevante fagpersoner fra Aarhus 

Kommune den 22/8. Eva er tovholder. 

 

7. Planstrategi 2023  

Aarhus Kommune har sendt et forslag i høring med frist den 13/8. Forslaget 

adskiller sig i form og delvis også indhold fra det materiale, der har været 

offentligt tilgængeligt, hvilket rejser spørgsmål til betydningen af de forudgående 



offentlige møder. Forslaget indeholder flere positive nyskabelser, blandt andet 

sondringen mellem byvækst og byforbedring, men også formuleringer, der 

trækker i den anden retning. Niels Christian laver et udkast, der rundsendes til 

kommentering i god tid inden høringsfristen. 

 

8. Ny Aarhusmodel for Borgerinddragelse 

Der foreligger nu et kommissorium for et arbejde med en ny model for 

borgerinddragelse. I arbejdet indgår blandt andet en ”borgerfølgegruppe” med to 

deltagere udpeget af fællesrådenes arbejdsgruppe. Arbejdet med den nye model 

skal først være afsluttet i andet halvår af 2024. Revisionen af kommunens 

samarbejdsaftale med fællesrådene skulle være behandlet efter kommunevalget i 

november 2021, men er nu indeholdt i arbejdet med en ny model for 

borgerinddragelse. Lidt upræcist, hvad det betyder for samarbejdet mellem 

kommune og fællesråd. 

 

9. Midtbyforum 

Møde 31/5, hvor især høringen af Planstrategi 2023 blev diskuteret. Udkast til 

høringssvar cirkuleres til gensidig inspiration. Næste møde er 11/8. 

 

10. Med Hjerte for Aarhus 

Møde 31/5, hvor medlemmerne af Teknisk Udvalg var inviteret for at diskutere 

muligheder for udvidet samarbejde. Af forskellige grunde var kun to medlemmer i 

stand til at deltage. De orienterede om arbejdet med havneudvidelsen og den nye 

model for borgerinddragelse. Et nyt møde med TU søges arrangeret i efteråret. 

 

11. Orienteringspunkter 

• Henvendelse fra Aarhus Festuge om KomSAMMEN-arrangement den 2/9. Vi 

deltager ikke. 

• Nordea-Fonden har oprettet en Delepulje, hvor forskellige typer af 

fællesskaber kan anskaffe dele-/låneudstyr. Henvendelsen sendes til 

Beboerforeningen. 

• Fællesrådene i Midtbyen og Trøjborg har endnu engang rykket for broens 

genopførelse. Bygherren søger fortsat at trække tiden ud, men Teknik & 

Miljø har 23/5 fastholdt tidsplanen, hvorefter broen i en stålkonstruktion 

skal være opført ”inden sommeren 2024”. 

• Der er udkommet en bog om Trøjborg lavet af græsrødder. Overvejende en 

billedbog. 

• Orienteret om, at kommunen nu begynder at opsætte skilte med 40 km/t i 

blandt andet Tordenskjoldsgade. 

 

12. Eventuelt 

Der var intet under eventuelt. 

 


